
BERÄTTELSE OM FLICKSKOLANS 1 KUOPIO INRÄTTANDE 781

har Skolstyrelsen hvarken sett sig i stånd att anlägga något stående
kapital för Skolans framtida underhåll eller ansett ett sådant kapital för
dess bestånd oundgängehgen nödvändigt, dä Skolstyrelsen tror sig
kunna mcd visshet vänta, att dess kommande ledamöter såsom de
hittiisvarande icke skola tillåt Inrättningen falla, och hyser den
övertygelsen, att den nödiga, dagliga omsorgen för Skolans bestånd
och undervisningens besörjande skall hos dem tilivinna den hjelpbe
höfvande barnaskaran en varmare kärlek, än om deras tiligörande vore
inskränkt till förvaltningen af en gifven fond och till uppsigten öfver
afiönade lärarinnors verksamhet. 10

Jemte de fiera bevis på deltagande Skolans styrelse för dess fortgång
rönt, har Herr E. J. Lengman bevisat den största frikostighet, i det han
genom gåfvobref af den Juni 1847 till fond för uppbyggandet af
ett Skolhus skänkt Flickskolan ett kontant Kapital af 500 Rubel Silfver
samt derjemte lofvat, att i fem års tid till handaslöjdens upphjelpande
tillhandahålla ett parti bomullsgarn i värde af 100 Rubel Silfver årligen,
livilka medel likaså efter de af garnet förffirdigade väfnaders försäljning
skulle tilifalla sagde byggnadsfond. Likväl kunde i anseende till
skolbarnens spädare ålder, denna väfnadsslöjd icke uti denna utsträck
ning i skolan bedrifvas, hvarföre äfven dess fortgång ställdes under 20

fiera stadens ärade fruars uppsigt; äfvensom Herr Gouverneuren i
Länet benäget åtog sig medlens förräntande tills fonden kunde blifva
tillräcklig för Skolhusets uppbyggande.

Mcd siutet afVårtermin 1848. lemnade Fröken M. L. Tavaststjerna,
numera Fru — Pastorskan Kiljander, orten och föreståndarinnans, för
Skolan plats, efter att mcd outtröttligt, kärleksfullt nit hafva bevakat
dess uppkomst. Till Ordförande i Skolstyrelsen och Föreståndarinna
för Skolan valdes då genom Styrelsens ledamöters enhälliga kallelse
Enkefru Rektorskan Elise Heintzii, som från tiden kort efter Skolans
stiftelse jemte öfriga ledamöter deltagit i undervisningen och biträdt 30

föreståndarinnan i Skolans allmänna vård. 1 öfrigt hafva af ledamö
terna afgått: Mamsellerna Elise Aspelund, numera Fru Lektorskan
Aschan i December 1846. Amanda Tallgren i Juni 1847, Elise Tscher
nichin, numera fru Rongain i December 1847, i hvilkas ställe inträdt
Mamsellerna Louise Aspelund, Carlotte Ahnger, Evelina Schmidt,
Hilda Wiik och Otteliana von Fieandt.

Dessa äro dc ringa öden och förhällanden, under hvilka Flickskolan
i Kuopio haft sin uppkomst, säsom numera är säker grund att hoppas,
till ett i framtiden orubbadt bestånd och tillvexande gagn för den
mindre bildade och fattiga klassen i denna stad. Närvarande berättelse, 40

som är uppsatt af Skolstyrelsens antagna Skriftförare, upplästes under
denna dag för Styrelsens församiade ledamöter och godkändes efter
skedda rättelser säsom mcd verkliga förhållandet öfverensstämmande.
Kuopio den 9 Maj 1849.

Joh. Vilh. Snellman
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Protokoll, fördt vid Skolstyrelsens för Flickskolan i Kuopio samman
träde den 9 Maj 1849. Närvarande: Ordföranden Fru Elise Heintzii
samt Mamsellerna Emma Ehrström, Clara Nordenstreng, Kellgren,
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Schmidt och Viik. Vid protokollet undertecknad Skolstyrelsen Skrift
förare.

§ 1.
Justerades och godkändes protokollet för senaste sammanträde med
det tillägg nästa § omförmäler.

§ 2.
På Ordförandens hemställan beslöt Skolstyrelsen, att pä någon för

10 ändamålet tjenlig tomt låta inom äret uppföra ett Skolhus enligt den
pianritning, som nu förevisades. antogs och påtecknades, samt att, då
det bifogade kostnadsförslaget utvisar, att byggnaden äfven efter
afdrag af ätskilliga för öfverflödiga ansedda kostnader kommer att
tarfva en omkostnad af 1 400 R<ube>l S<ilfver, till byggnadsfondens
förstärkning använda ett års belopp af den ränta, Hans Kejserliga>
Majestät Nädigst för Flickskolans behof anslagit, hvarigenom en
summa af 1300 R<ube>l S<ilfve>r blifver för ändamälet tillgänglig, och
att till inköp af tomt och äterstående byggnadsomkostnad upptaga ett
iän til sä stort belopp, som nödigt blifver, och till betäckande afräntan

20 för detsamma använda behöflig del af det Kejserliga anslaget för
följande år, tills sagde lån genom nägon Skolstyrelsens åtgärd kan
blifva återbetaladt. Och pröfvades länesumman icke böra uppgå högre
än till 400 Rube>l S<ilfve>r, äfvensom detsamma ansågs kunna mot
inteckning i Skolans hus och gård erhålias till ränta ä fem för hundra.

§ 3.
Skolstyrelsen behagade befuilmäktiga undertecknad att i samräd med
Fru Ordföranden och Marnsell Charlotte Aspelund, skolans Ekonom,
vidtaga de för inköp af tomt och Skolhusets uppförande nödiga

30 ätgärder samt att å Skolstyrelsens vägnar ingå för företagets utförande
nödiga köpeaflandlingar och penningetransaktioner.

§ 4.
Härefter åtskiides Skolstyrelsens ledarnöter, hvilka sammanträdt i
undertecknads boningslokal. Datum som ofvan.

Joh. Vilh. Snellman

40

171 j. j. TENGSTRÖM-J. V. SNELLMAN26.V1849
HUB, J VS hanclskriftssamling

Helsingfors den 26. Maj 1849.
Bäste Bror.

Det hopp vi sä länge, sä mänga år, med sä glad förtröstan och för oss
sä kärt, hafve burit och hyst, det är alltsä till intet gjordt, det har gått
i rök, det hoppet att vi skulle få Dig hit och siuta Dig inom vär lilla

50 krets, jemte det Du skulle tilihöra det Allmänna. En tomhet återstår
liknande den efter förlusten af något, som man verkiigen redan ägt.
Hvad det dock skulle gjort mig godt på gamla dagar, att äterfå här pä
ort och ställe en förbindelse till ersättning för dem som upplösts, och ej
blott till ersättning må jag säga7

Det första och närmaste är nu, att få ett nytt föremål för bestämdt


